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Vragen van het lid De Roon (PVV)
aan de ministers van Justitie en van
Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties over
ongeorganiseerde overheid bij de
aanpak van georganiseerde misdaad.
(Ingezonden 5 augustus 2009)

1
Is het waar dat politie en justitie in
het zuiden van het land jaarlijks ten
minste zeven van de tien
misdaadsyndicaten achter de
georganiseerde wietteelt ongemoeid
laten, door een lage prioritering?1

2
Beschouwt de regering de aanpak
van grootschalige hennepteelt nog
wel als een speerpunt bij de
bestrijding van de georganiseerde
misdaad, zoals u nog in november
2008 stelde in uw «dreigingsbeeld
georganiseerde misdaad»2 ?

3
Hoe komt het dat u niet in staat bent
geweest om de aanpak van deze
misdaadsyndicaten beter te
organiseren? Wat gaat u doen om dit
te verbeteren?

4
Deelt u de mening dat het
voortbestaan van deze
misdaadsyndicaten veel moord-,

roof- en andere zware criminaliteit
veroorzaakt3 ?

5
Bent u bereid de aanpak van de
wietsyndicaten dezelfde prioriteit te
geven als de aanpak van moord-,
roof- en harddrugszaken? Zo nee,
waarom niet?

1 NRC Handelsblad, 1 augustus 2009:
«Misdaad nauwelijks geraakt door aanpak
wietteelt»
http://www.nrc.nl/binnenland/
article2316852.ece/Aanpak_wietteelt_
raakt_misdaad_niet
2 Ministerie van Justitie, 21 november 2008:
«Dreigingsbeeld georganiseerde misdaad
naar Tweede Kamer»
http://www.justitie.nl/actueel/
nieuwsberichten/archief-2008/
81121dreigingsbeeld-georganiseerde-
misdaad-naar-tweede-kamer.aspx
3 Ministerie van Justitie – Wetenschappelijk
Onderzoek- en Documentatiecentrum,
publicaties: «De wereld achter de wietteelt»
http://www.wodc.nl/onderzoeksdatabase/
aanpak-van-de-criminele-organisaties-
achter-de-wietteelt-nulmeting.aspx?cp=
44&cs=6798

Antwoord

Antwoord van minister Hirsch Ballin
(Justitie), mede namens de minister
van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties (ontvangen
18 september 2009) Zie ook
Aanhangsel Handelingen,
vergaderjaar 2008–2009, nr. 3546

1 en 2
Het bestrijden van grootschalige
hennepteelt is een speerpunt van het
beleid van dit kabinet en heeft
landelijk een hoge prioriteit. Die hoge
prioriteit geldt zeker ook voor het
zuiden van ons land.
Dat doet niet af aan het feit dat
binnen geprioriteerde
aandachtsgebieden het werkaanbod
nog steeds groter kan zijn dan de
beschikbare opsporingscapaciteit van
de politie. Er wordt dan gekozen
welke georganiseerde criminele
netwerken als eerste aangepakt
worden. Daarbij wordt onder andere
bekeken in hoeverre er voldoende
concrete aanknopingspunten zijn
voor de opsporing.
Als een groep die op grote schaal
hennep teelt in een bepaald jaar niet
geselecteerd wordt voor diepgaand
onderzoek naar de organisatoren,
betekent dat niet dat die groep
ongemoeid wordt gelaten. Er zal op
andere rechercheniveaus worden
opgetreden als er concrete
aanwijzingen zijn van strafbare feiten.
Als de politie bijvoorbeeld een
thuiskwekerij lokaliseert die is
opgezet door een dergelijke groep,
zal deze worden opgerold. Een
aanpak op dat niveau raakt wel
degelijk de achterliggende
organisatie. Verder kunnen de
organisatoren op een later moment
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alsnog worden onderzocht als daar
capaciteit voor is vrijgekomen.

3
De stapsgewijze opzet van de aanpak
van georganiseerde hennepteelt
schets ik graag nog een keer. In
2004 is met de Cannabisbrief een
intensivering van de aanpak van de
hennepteelt in gang gezet
(Kamerstukken II, vergaderjaar
2003–2004, 24 077, nr. 125). Daarbij is
ervoor gekozen eerst te focussen op
de overlastgevende thuisteelt door
middel van een integrale aanpak met
inzet van bestuurlijke instrumenten.
Openbaar Ministerie en politie
konden zich hierdoor richten op het
verkrijgen van meer informatie over
de criminele organisaties achter de
teelt. Hiertoe zijn diverse
onderzoeken ingesteld zoals de «De
preventieve doorlichting van de
cannabisbranche» (Kamerstukken II,
vergaderjaar 2004–2005, 24 077, nr.
163) en «De wereld achter de
wietteelt» (Kamerstukken II,
vergaderjaar 2007–2008, 24 077, nr.
201). Voortbouwend op de
bevindingen is in 2007 een nieuwe,
programmatische aanpak
geïntroduceerd. Bij deze aanpak zijn
alle relevante partners betrokken en
deze omvat de inzet van het strafrecht
en preventieve en/of bestuurlijke
maatregelen. Het programma richt
zich op het aanpakken van de
criminele samenwerkingsverbanden
en het bestrijden van onderliggende
gelegenheidsstructuren van personen
die de bedrijfsmatige teelt bewust of
onbewust faciliteren. Om deze
programmatische aanpak te
ondersteunen en belemmeringen in
regelgeving en/of werkwijzen weg te
nemen, is in juli 2008 de Taskforce
Aanpak Georganiseerde Hennepteelt
ingesteld. Over de voortgang van de
programmatische aanpak zal uw
Kamer geïnformeerd worden in het
kader van de jaarlijkse rapportage
over het project Veiligheid begint bij
voorkomen.
Ik ben tevreden over deze
ontwikkeling. Dat betekent niet dat er
geen verbeterpunten zijn. Op 2 juli
2009 heeft uw Kamer drie rapporten
over het drugsbeleid ontvangen die
zijn opgesteld door de
Adviescommissie Drugsbeleid, het
Trimbos Instituut en het WODC
(Kamerstukken II, vergaderjaar
2208–2009, 24 077, nr. 237). Bij de
aanbieding heb ik met mijn
ambtgenoten van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport en Binnenlandse

Zaken en Koninkrijksrelaties
aangegeven dat de belangrijkste
adviezen van de Adviescommissie
Drugsbeleid op ons overtuigend
overkomen. De toen aangekondigde
hoofdlijnenbrief heeft uw Kamer deze
maand ontvangen. Het kabinet wil
deze brief met uw Kamer bespreken
en de hoofdlijnen vervolgens
uitwerken in een integrale drugsnota.
Ik acht het op dit moment niet
gewenst op het verdere
afstemmingstraject met uw Kamer
vooruit te lopen.

4
Uit informatie van het Openbaar
Ministerie en de politie blijkt dat
georganiseerde hennepteelt in een
deel van de gevallen gepaard gaat
met deze criminaliteitsvormen.
Overigens staat in het aangehaalde
WODC-rapport «De wereld achter de
wietteelt» niet dat deze feiten
allemaal voortkomen uit de
georganiseerde hennepteelt.
Van een deel van deze in het
WODC-onderzoek genoemde feiten is
de onderzoekers gebleken dat ze al
gepleegd waren voordat de
betreffende personen de
hoofdpersonen werden binnen
samenwerkingsverbanden in de
georganiseerde hennepteelt.

5
De hoge prioritering van het
aanpakken van grootschalige
hennepteelt blijkt uit de maatregelen
die het kabinet heeft genomen om
deze vorm van ernstige criminaliteit
te bestrijden. Zoals eerder genoemd
is onder andere de Taskforce Aanpak
Georganiseerde Hennepteelt
ingesteld. De bestrijding van
georganiseerde misdaad is voor de
periode 2008–2012 beschreven en
aan uw Kamer gemeld. Bovendien is
deze aanpak onderdeel van de
intensiveringsprogramma’s van het
Openbaar Ministerie en de politie.
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